
Opoziční poslanci ve velkém kritizují
rozhodnutí vlády Petra Fialy o nákupu
amerických stíhaček F-35 … co za obří
korupci zas plánují
- CZ24 News | 21. července 2022

ČESKO: „Ministryně obrany Jana Černochová má pravděpodobně nějakou osobní motivaci
na nákupu amerických stíhaček. S utajovanými informacemi obvolává poslance a bez
výběrového řízení chce utratit desítky miliard korun. Jako za časů Dalíka. Stará, dobrá ODS
je zpět,“ uvedl na twitteru Mašek.
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— Jiří Mašek (@MasekMudr) July 20, 2022

Kritický byl k proklamovanému nákupu amerických strojů i Pavel Růžička. „Rozhodnutí české vlády
koupit letadla F-35 je politické, ne bezpečnostní. F-35 dostaneme nejdříve za několik let. Naopak
gripeny můžeme mít téměř okamžitě. A pak tu jsou ještě dva body. Bojová schopnost F-35 54 % vs
gripen 80 %. Letová hodina F-35 je 38 tis. USD vs gripen 13 tis. USD,“ uvedl Růžička obrovské
cenové rozdíly obou typů letadel.
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Ke kritice se přidal i poslanec druhé opoziční strany Radovan Vích (SPD). „Je to politické rozhodnutí,
které si nemůžeme dovolit. Jenom cena letounu je jedenkrát taková, jaká je cena gripenu, a to se
bavíme jenom o letadlu jako kusu. Není v tom započítána celá délka životního cyklu. Provozní
náklady budou obrovské,“ prohlásil Vích podle informací serveru Seznamzprávy.cz.

O nákupu bojových letounů F-35 ve středu rozhodla vláda, podle ministryně obrany Jany Černochové
(ODS) rozhodnutí vychází z doporučení armády. „Naše rozhodnutí pro tuto volbu vychází z analýzy
armády, která jasně říká, že jen nejmodernější stroje takzvané 5. generace mohou obstát i na
bojištích budoucnosti,“ uvedla Černochová.

„Je to nejlepší možné řešení na desítky let dopředu, které TOP 09 podporuje. Naši obranyschopnost
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musíme neustále zlepšovat, o to víc, že ruský medvěd útočí a pustoší,“ přidala se spokojená šéfka
Sněmovny Markéta Pekarová Adamová (TOP 09).
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